
Danske Handicaporganisationer – Randers 
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV 

Telefon: 40 89 56 62. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com 

Hjemmeside: www.dhranders.dk 

 

 

 

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI. 

De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap. 

 

 

 

Referat fra bestyrelsesmøde og Årsmøde i DH mandag den 
4. marts 2024 i kantinen på Hjernecenter Randers, Bakke-
vej 1, 8920 Randers NV. 
 

Deltagere: 

Birgit Urban, DHF 

Asger Laustsen, CP Danmark 
Stig Kjeldsen, Blindesamfundet 

Flemming Sørensen, Scleroseforeningen 

Karina Hjort, DHF 
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen 

Thomas Dall, PTU 

Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen 
Trine Juel, Sind 

Erik Christensen, Muskelsvindfonden 
Eriks hjælper 

Poul Erik Andersen, PTU 

Vitus Jordan, LEV 
Ole Bach, LEV 

 

Dagsorden: 
 

Punkt 1. Velkomst og præsentation. 

Asger bød velkommen. 
 

Punkt 2. Møde med Lise-Lotte Lervad Larsen, formand for Skole- 

og Uddannelsesudvalget, der vil orientere om arbejdet i udval-
get, og hvordan man får en god skolegang for handicappede ele-

ver. Der vil blive mulighed for at stille spørgsmål til Lise-Lotte. 

Vi havde en præsentationsrunde. 
 

Lise-Lotte orienterede mest om Trekløverskolen. Trekløverskolen har 

økonomi til udeområder, lejrskole og fysioterapirum. Skolen handler om 
at gøre eleverne klar til livet efter skolen. 

 

Hver 10. borger mellem 18 og 66 år er på overførselsindkomst i Ran-
ders Kommune. 
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Der går 294 i specialklasse, 299 i specialskole og 7.982 i folkeskole. Der 

er 330.000 kr. pr. elev til specialklasser og 84.000 kr. pr. elev til folke-
skolen i Randers Kommune. Flere og flere har brug for specialklasser.  

Man er ved at lave kvalitetsparametre for at vi kan have et fælles sprog. 

 
Punkt 3. Orientering fra formand.  

Neptunvej/Marienborgvej har fyldt meget siden sidst. Mere om dette i 

særskilt punkt på dagsordenen og i mødet med Runa Steenfeldt og Met-
te Vind. 

 

Asger rettede en stor tak til Vitus for hans kæmpe arbejde med at lave 
opsamlingsnotatet med fyldig dokumentation om Neptunvej. Asger lo-

vede at sende opsamlingsnotatet til dem, som ikke har set det. 

 
Operaen har også fyldt en del med udfordringer med tilgængelighed ad 

stejl rampe. 

 
Vitus og Asger har deltaget i ansættelsesudvalget til ny aktivitets- og 

fritidskoordinator. Der var 105 ansøgere og her blev 6 valgt ud til sam-

tale. Af de 6 var der 3 rigtig gode, men Thomas Lunn Rasmussen, 40 
år, blev valgt. Han bor i Randers og er lige nu beskæftiget ved Idræts-

center for voksne med fysiske og psykiske funktionsnedsættelser. Han 

starter 1. april. 
 

Flemming og Asger har deltaget i et møde den 21. februar med Helle 

Taastrøm, Randers Naturcenter om Camp den 30. august 2024. Helle 
laver snarest teaser til information, som nu er udsendt. 

 

Handicapfestival afholdes 14. august. Programmet udsendes snarest, 

når kunstnerne er på plads. 

 

Asger har modtaget DH-brevet, hvor fakta-ark for kommunerne er om-
talt. Asger har rekvireret for Randers Kommune, som udsendes til alle, 

når han får den. 

 
Virtuelt formandsmøde for formænd og næstformænd afholdes 10. og 

11. marts om bedre tilgængelighed for mennesker med handicap i 

kommunerne. Flemming og Asger deltager. 
 

Dialogforum den 8. april med socialområdets ledelse. Asger modtager 

gerne punkter til dagsordenen. 
 

Der er formandsmøde for formænd og næstformænd med Thorkild i År-

hus den 21. april. 
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DH har 90-års fødselsdag fredag den 5. april kl. 14.00 i Handicaporga-

nisationernes Hus. Indbydelse er udsendt. 
 

Der er forældreaften for børnefamilier med Gitte Grill den 30. april, hvor 

Asger kort skal orientere om DH. Asger udsender indbydelsen til besty-
relsen. 

 

Punkt 4. Orientering om dagsordenspunkter til handicaprådsmø-
det den 6. marts 2024 og fra handicaprådsmødet den 7. februar 

2024. Dagsordener kan ses på Randers Kommunes hjemmeside. 

Mødet den 7. februar blev aflyst pga. manglende sager. 
 

På mødet den 6. marts er der 4 punkter: 

 
Orientering om planlagt byggeri på Ladegården (Marienborgvej 8): 

Rådet behandlede egentligt tilbage i juni 2023 en sag om planlagt opfø-

relse af 2 ekstra boliger ved Ladegården i forbindelse med boligplanen. 
Byggeriet blev ikke igangsat, fordi det viste sig, at den nuværende lo-

kalplan ikke giver mulighed for at opføre byggeriet. Formentlig belært af 

erfaringerne fra Neptunvej, er forvaltningen gået i gang med at lave en 
ny lokalplan for området. Byggeriet skulle oprindeligt have stået klar 

her i vinter/forår 2024, men som det ser ud nu, bliver det tidligst til juni 

2025, at noget kan tages i brug. 
 

Høring om fremtidig brug af Neptunhus: 

Der skal drøftes forvaltningens forslag til fremtidig anvendelse af bygge-
riet på Neptunvej. Forslaget tager udgangspunkt i, at bygningerne skal 

være et nyt medborgerhus med ”brugerdrevet cafè og offentlige tilgæn-

gelige aktiviteter”. De omkringliggende klyngehuse foreslås reserveret 

til dags- og aktivitetstilbud indenfor socialområdet, samt fremskudte 

funktioner f.eks. sundhedshus og bibliotek i dagtimerne. 

 
Forslaget indebærer en slags ”domino-effekt”, fordi ændringerne så her 

til gengæld også vil betyde ændringer for både Marienborgvej og Kasta-

nievej. 
Forslaget er i offentlig høring og Karina vil foreslå, at alle med interesse 

i området, kigger nærmere på det og indsender høringssvar, så det for-

håbentlig ender med den bedst mulige løsning på en sag, som vel på 
godt jysk kan beskrives som træls. 

 

Udbud på kropsbårne hjælpemidler: 
Det handler om ortoser, bandager, korsetter mv., og materialet kan 

godt være lidt uoverskueligt og komplekst, hvis man ikke ved lidt om 

området i forvejen. Som altid med udbudssager vil Karina opfordre til, 
at hvis nogen af os selv bruger disse typer hjælpemidler, må vi meget 
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gerne læse sagen igennem og sende eventuelle kommentarer til Karinas 

mail, khjorth@oncable.dk senest onsdag kl. 12.00. 
 

Handicaprådets forretningsorden: 

Den sidste sag handler om, at Handicaprådet skal gennemgå og even-
tuelt justere deres egen forretningsorden. 

 

Punkt 5. Sidste nyt om Neptunvej og Marienborgvej. 
Vitus uddelte kort over støj på Neptunvej. En støjmåling har vist, at der 

er for meget støj. Der er over 58 db. Der bor allerede 48 personer der, 

hvad med dem? 
Vitus´ materiale om sagen Neptunvej udsendes til bestyrelsen. 

 

Punkt 6. Orientering fra organisationerne. 
Elisabeth omtalte en udstilling om Autismens forskelligheder i kulturhu-

sets store sal fra den 26. marts til den 29. marts. 

Stig efterlyste mærkater til skraldespande. 
 

Punkt 7. Møde med socialchef Runa Stenfeldt og Centerchef Met-

te om Neptunhus, Neptunvej og Marienborgvej. 
Runa Stenfeldt og Mette Vind orienterede om sagerne vedrørende Nep-

tunhus og Marienborgvej, som nu skal i høring. Høringssvar skal være 

inde senest den 15. marts 2024. 
 

Forslaget er at det store hus på Neptunhus kan bruges til medborgerhus 

og de små huse bla. til aktivitetstilbud for de 10 borgere på Marienborg-
vej. Kan være både skærmet og fælles. 

 

Aktivitetstilbuddet på Marienborgvej med 10 borgere flyttes til Neptun-

hus og det tidligere aktivitetstilbud omdannes til 6 stk. § 107 lejlighe-

der. 

 
Kastanievej kan tilpasses til §108 boliger. 

 

Teknik og miljø skal ind over og der skal laves en ekstern vurdering. 
 

Der var mange spørgsmål og kommentarer til Runa og Mette om sager-

ne. 
 

Punkt 8. Spisning. 

 
 

 

 
 

mailto:khjorth@oncable.dk
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Punkt 9. Årsmøde. 
 

Punkt 1. Valg af dirigent: 

Flemming blev valgt. 
 

Punkt 2.  Årsberetning. 

Asger fremlagde fyldig årsberetning, som blev vedtaget.  
 

Punkt 3. Regnskab for 2023 og budget for 2024. 
Trine fremlagde årsregnskab for 2023 og budget for 2024.  

Årsregnskabet for 2023 udviser et underskud på -2.510,00 kr. 

Egenkapitalen pr. 31. december 2023 er på 42.262,00 kr.  
Budgettet for 2024 viser et underskud på 1.000,00 kr. 

 

Punkt 4. Indkomne forslag. 
Der var ingen indkomne forslag. 

 

Punkt 5. Valg af næst formand for 2 år. 
Flemming Sørensen modtager genvalg. 

Flemming blev valgt. 

 
Punkt 6. Valg af 2 FU-medlemmer for 2 år. 

Birgit Urban modtager genvalg. 

Trine Juel modtager genvalg. 
Birgit og Trine blev valgt. 

 

Punkt 7. Valg af 4 repræsentanter for 2 år til dialogforum med 
social-afdelingen i Randers Kommune. 

Vitus Jordan modtager genvalg. 

Rasmus Lerbak modtager genvalg. 
Louise Raahede modtager genvalg. 

Asger Laustsen modtager genvalg. 

Alle blev genvalgt 
 

Punkt 7. Valg af 1 repræsentant for 1 år til dialogforum med so-

cialafdelingen i Randers Kommune. 
Flemming Sørensen modtager genvalg 

Stig Kjeldsen ønsker at udtræde. 

Flemming blev valgt. 
 

Punkt 8. Valg af revisor for 2 år. 

Elisabeth Sørensen modtager genvalg. 
Elisabeth blev genvalgt. 

 

Punkt 9. Udarbejdelse af handleplan for 2024. 
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FUs forslag til handleplanen for 2024 er tidligere sendt ud: 

 
Efter en kort debat blev nedenstående handleplan for 2024 vedtaget: 

 
Fokus på den daglige drift på social og arbejdsmarked-, omsorg-, kultur og 

fritid, skole- og uddannelse- og tekniskudvalgs område. 
Fokus på social- og arbejdsmarked-, omsorg-, kultur og fritid-, skole og ud-

dannelse- og tekniskudvalgs budget for 2025. 
Fokus på tilgængelighed. 

Udbygge samarbejdet med andre DH-afdelinger. 
Planlægning af Handicapfestival 2024 i Arena Randers sammen med Eventse-

kretariat i Randers Kommune. 
Besøg på Randers Naturcenter og planlægning af Camp 2024 ved Randers Na-

turcenter i samarbejde med leder Helle Taastrøm. 
Besøg på hjælpemiddeldepotet og møde med omsorgschef Lene Jensen. 

Møde med socialudvalgsformand Rosa Lykke Yde. 

Møde med socialchef Runa Steenfeldt. 
Møde med kommunaldirektør Jesper Kaas. 

Møde med skole- og uddannelsesformand Lise-Lotte Lervad Larsen. 
Møde med ny aktivitets- og fritidskoordinator Thomas Lunn Rasmussen. Her-

under samarbejde om et biografbesøg for Aktivitetscenterets brugere og an-
dre. 

Møde med jurist Oscar Rubin. 
Midtvejsmøde med de lokale politikere.  

Julefrokost. 
 

Punkt 10. Eventuelt. 

Intet at bemærke. 
 

Referent 

Birgit Urban 

 


